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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 17.08.2023, în ședința extraordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, convocată 

prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 209 din 16.08.2023 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, distinși colegi! Cred că în câteva secunde putem începe. 

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Doamna președinte, am anunțat, avem o conexiune de pe un telefon IPhone, nu pot identifica 

persoana. Am făcut apelul de a se activa camerele video. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Dacă nu putem identifica persoana, părerea mea este să o delogăm. Dacă nu dorește să se 

identifice.  

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Faceți prezența, domnule secretar. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Da. Haideți să facem o prezență. 

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Atunci fac apelul nominal, doamna președinte, da? 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog.  

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Doamna Federovici Doina Elena? – Prezent 

Domnul Birta Dorin? – Bună ziua, stimați colegi! Prezent.  

Domnul Dăscălescu Corneliu Bogdan? – Bună dimineața! Prezent.  

Doamna Abăcioaei Rodica? – Bună dimineața! Prezent.  

Domnul Alecsandru Gabriel Augustin? – Prezent.  

Doamna Andrei Cristina Andreea?  – Bună dimineața! Prezent.  

Domnul Andrici Cristian? - Bună dimineața! Prezent.  

Doamna Aramă Daniela?  – Bună dimineața! Prezent.  

Domnul Aroșoaie Lucian Dinu?  

 

Domnul Dorin Birta: 

Domnule secretar, domnul Aroșoaie m-a rugat să anunț că este plecat în Israel. 

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Vă mulțumesc! Trec absent la domnul Aroșoaie. 
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Doamna Breșug Cristina? – Bună dimineața! Prezent.  

Domnul Deleanu Constantin Dan? -  Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Galan Gabriel? - Bună dimineața! Prezent.  

Domnul Gavrilaș Doru Costel? - Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Gireadă Ionuț? Este absent. Nu era conectat nici înainte.   

Doamna Guraliuc Elena Ramona? - Bună dimineața! Prezent. 

Doamna Holca Agnes Mihaela? Nu era conectată. Absent. 

Doamna Hrimiuc Galia? – Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Hrimiuc Liviu?  Absent.  

Doamna Hrițcu Lafontain Mihaela? – Bună dimineața! Prezent. 

Doamna Jurgiu Mioara Paula? - Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Manolache Ciprian? – Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Marian Sergiu? - Bună dimineața! Prezent. 

Doamna Marocico Floarea?  

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Doamna Marocico nu poate participa astăzi, este la spital la Iași. 

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Mulțumesc. Este absentă doamna Marocico. 

Domnul Maxim Ovidiu-Constantin? - Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Nazare Gheorghe? - Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Nichiteanu Tiberiu Leonard. Absent.  

Domnul Olaru Cătălin Cristian? – Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Pătrăuceanu Constantin Neculai? - Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Pintilei Grosu Cristian? – Bună dimineața! Prezent. 

Doamna Saucă Mariana Mirela? – Bună dimineața! Prezent. 

Domnul Țâmpău Andron? – Bună dimineața! Prezent. 

Doamna Vaipan Raluca? Absent.  

Domnul Vrajotis Lazăr Claudiu?  – Bună dimineața! Prezent. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Cred că putem începe, domnule secretar. 

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Da, avem cvorum de ședință. În continuare acel telefon este logat. Ați reușit să-l identificați? 

 

Doamna Doina Federovici: 

Nu? Atunci vă rog să-l delogați. 

 

Doamna Hrimiuc Galia: 

Domnul Maxim nu avea camera deschisă. Poate este dumnealui. 
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Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Pe domnul Maxim îl văd cu nume și prenume. În continuare văd acel telefon. În momentul acesta 

a ieșit și eventual nu v-a mai fi acceptat, dacă nu își trece numele și prenumele.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, distinși colegi.  

Declar deschisă ședința noastră extraordinară de astăzi, 17 august 2023. 

Așa după cum ați sesizat, a fost făcut apelul nominal, suntem în cvorumul de ședință. (Absenți: 

dl Aroșoaie Lucian Dinu, dl Gireadă Ionuț, dna Holca Agnes Mihaela, dl Hrimiuc Liviu, dna Marocico 

Floarea, dl Nichiteanu Tiberiu Leonard, dna Vaipan Raluca) 

Participă la şedinţă secretarul general al județului, precum și doamnele și domnii directori din 

cadrul aparatului de specialitate al consiliului județean. 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde două proiecte de hotărâre. 

Pentru ambele proiecte avem avize favorabile de la comisiile de specialitate. 

 

Voi proceda similar ca la celelalte ședințe desfășurate în sistem online, vă prezint întâi proiectele 

de hotărâre, apoi urmează sesiunea de dezbateri și ulterior, votul pentru ambele proiecte. 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului creditului 

intern pe anul 2023 și a estimărilor pe anii 2024 - 2026. (Proiect nr. 152 din 16.08.2023) 

Prin urmare, prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr.52/24.02.2023 s-a aprobat 

contractarea unei finanțări rambursabile în valoare de 80.000.000 lei, cu o maturitate de 15 ani, în vederea 

asigurării cofinanțării și a fluxurilor de numerar pentru obiectivul de investiții „Regiunea Nord-Est-Axa 

strategică 2: Botoșani-Iași”.  

Imediat Consiliul Județean Botoșani a scos la licitație contractarea creditului, cu o dobândă 

maximă de ROBOR 6M, plus o marjă fixă de 2,5 pp pe toată durata de creditare.  

Oferta câștigătoare a fost cea depusă de EXIM Banca Românească. Aceasta a oferit o dobândă 

de 1 pp mai mică decât solicitarea noastră. Astfel, dobânda creditului va fi de ROBOR 6M, plus o marjă 

fixă de 1,65%. Durata de rambursare este de 15 ani, din care primii 2 ani sunt de grație.  

Comisia de Comisia de autorizare a împrumuturilor locale a avizat favorabil acest împrumut, 

iar în urma definitivării procedurii de achiziție publică, a fost încheiat contractul de credit cu EXIM 

Banca Românească. 

În vederea efectuării tragerilor din împrumut și efectuarea plăților aferente proiectului pentru 

care a fost contractat acesta propun aprobarea bugetului creditului intern pe anul 2023.  

Bugetul creditului intern pe anul 2023 detaliat la venituri pe capitole și subcapitole și la 

cheltuieli pe capitole, subcapitole și paragrafe este prezentat în anexa nr.1, iar bugetul pe titluri de 

cheltuieli, articole și aliniate, precum și pe ordonator de credite este prezentat în anexa nr.2 la proiectul 

de hotărâre. Programul obiectivelor de investiții cu finanțare din creditul intern este prezentat în anexele 

nr.3-4 la proiectul de hotărâre. 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu 

județean, al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii, 

efectuarea de virări de credite bugetare între capitolele bugetului propriu județean și efectuarea de 

modificări în Programul obiectivelor de investiții, aprobat pe anul 2023. (Proiect nr. 153 din 16.08.2023) 
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Proiectul de hotărâre a fost întocmit având în vedere solicitările transmise de către Unitatea de 

Asistență Medico-Socială Mihăileni și Unitatea de Asistență Medico-Socială Suharău privind necesitatea 

majorării veniturilor proprii din contribuția la întreținere a persoanelor asistate încasate peste prevederi, 

respectiv necesitatea suplimentării transferurilor de la bugetul local în vederea finanțării cheltuielilor de 

personal, necesitatea cuprinderii în buget a sumelor necesare celor două contracte de finanțare prin PNRR 

încheiate pentru proiectele „Renovare energetică moderată a clădirii Bucătărie-Spălătorie, magazie 

alimente, corp H a Spitalului Județean de Urgență Mavromati Botoșani” și „Îmbunătățirea infrastructurii 

educaționale a unităților de învățământ special și conexe din subordinea Consiliului Județean Botoșani”, 

precum și necesitatea asigurării fondurilor necesare plății până la finele anului 2023 a dobânzilor și 

comisioanelor aferente creditului bancar contractat în luna august 2023. 

Față de cele prezentate, propun rectificarea bugetului propriu județean cu suma de 7.246,00 mii 

lei atât la partea de venituri, cât și la partea de cheltuieli, efectuarea de virări de credite bugetare între 

capitolele bugetului propriu județean, rectificarea bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate 

integral sau parțial din venituri proprii cu suma de 34,00 mii lei atât la partea de venituri, cât și la partea 

de cheltuieli și efectuarea de modificări în Programul obiectivelor de investiții aprobat pe anul 2023. 

Acestea au fost cele două proiecte de hotărâre supuse dezbaterii și votului în ședința de astăzi. 

Consult colegii dacă au intervenții. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Dacă îmi permiteți, doamna președinte, vreau doar un singur lucru să spun. La proiectul de 

hotărâre numărul 152, poate că atunci când o să ne lăudăm cu această realizare le vom spune 

botoșănenilor și cât a costat acest Drum Strategic. Suntem într-o horă, deja am intrat în ea, trebuie să 

dansăm până la capăt, drumul trebuie finalizat, dar nu cred că este productivă maniera în care gândim, 

că trebuie să facem lucrurile, indiferent de costuri. Vă mulțumesc. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Eu cred că este cea mai mare investiție a județului Botoșani din ultimii ani. Întrebați-i, vă rog, 

pe cei 15 primari care conduc cele 15 uat-uri pe unde trec cele trei loturi ale Drumului Strategic. Știți 

foarte bine care a fost situația cu privire la creșterea prețurilor la materialele de construcție, la creșterea 

prețului la combustibil, situația economică prin care a trecut toată România și din punctul meu de vedere 

este o reușită a noastră, a tuturor, faptul că închidem acest proiect extrem de important pentru județul 

Botoșani.  

Proiectul aduce plus valoare pentru toți locuitorii din regiunea de sud a județului Botoșani și nu 

există nici cel mai mic dubiu că această investiție nu este foarte bună pentru noi toți. În altă ordine de 

idei, doamna consilier județean, înțelegem și punctul dumneavoastră de vedere, îl respectăm, dar haideți 

să privim partea plină a paharului: suntem primii din Regiunea de Nord-Est care închidem acest proiect 

cu fonduri europene.  

Faptul că noi am știut să așezăm bugetul astfel încât să închidem investiția, este un plus pentru 

noi toți și mai mult decât atât, faptul că avem în acest moment, pentru că și Lotul 2 este într-un stadiu de 

execuție de 97-98%, aduce plus de valoare economiei, siguranță pentru cetățeni, acces rapid al 

ambulanțelor, al pompierilor și avem un drum pe care se circulă în siguranță maximă.  

Ar fi bine să ne uităm și la celelalte proiecte de infrastructură din țară, cât au costat și vom 

constata că prețurile sunt similare. Așadar, cred că este cea mai mare realizare a noastră, a Consiliului 

Județean și aici vreau să vă mulțumesc tuturor pentru că ați dat dovadă de toată disponibilitatea pe tot 

parcursul lunilor în care s-a implementat proiectul.  
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Doamna Mirela Saucă: 

Doamna președinte, repet, nu contestă nimeni ceea ce ați spus dumneavoastră, m-am referit 

strict la costuri.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Costurile sunt similare cu alte proiecte din țară. Nimic în plus. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Da.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Bine. Mulțumesc. Dacă mai sunt alți colegi care vor să intervină? Nu mai sunt. 

Domnule secretar, vă rog să faceți apelul nominal în vederea votării celor două proiecte de 

hotărâre. 

 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

Da, doamna președinte. Încep apelul nominal.  

Vă rog să votați dumneavoastră. – Vot „pentru” la ambele proiecte de hotărâre 

Domnul Birta Dorin? – Vot „pentru” la ambele proiecte de hotărâre 

Domnul Dăscălescu Corneliu Bogdan? – Vot „pentru” aceste două  proiecte   

Doamna Abăcioaei Rodica? - Vot „pentru” ambele proiecte  

Domnul Alecsandru Gabriel Augustin? - Vot „pentru” la ambele proiecte  

Doamna Andrei Cristina Andreea?  – Vot „pentru”  

Domnul Andrici Cristian? – Vot „pentru”” ambele proiecte  

Doamna Aramă Daniela?  – Vot „pentru” ambele proiecte  

Doamna Breșug Cristina? – Vot „pentru” ambele proiecte   

Domnul Deleanu Constantin Dan? -  Vot „pentru” ambele proiecte 

Domnul Galan Gabriel? – Vot „pentru”  

Domnul Gavrilaș Doru Costel? – Vot „pentru”  ambele proiecte 

Doamna Guraliuc Elena Ramona? - Vot „pentru” ambele proiecte  

Doamna Hrimiuc Galia? –Vot „pentru” cele două proiecte  

Doamna Hrițcu Lafontain Mihaela? – Vot „pentru” ambele proiecte  

Doamna Jurgiu Mioara Paula? - Vot „pentru” ambele proiecte 

Domnul Manolache Ciprian? – Vot „pentru” ambele proiecte 

Domnul Marian Sergiu? – Pentru cele două proiecte vot „pentru” cu două mâini 

Domnul Maxim Ovidiu-Constantin? - Vot „pentru” ambele proiecte 

Domnul Nazare Gheorghe? - Vot „pentru” ambele proiecte 

Domnul Olaru Cătălin Cristian? - Vot „pentru” cele două proiecte  

Domnul Pătrăuceanu Constantin Neculai? - Vot „pentru” ambele proiecte  

Domnul Pintilei Grosu Cristian? - Vot „pentru” ambele proiecte 

Doamna Saucă Mariana Mirela? - Vot „pentru” ambele proiecte 

Domnul Țâmpău Andron? -  Vot „pentru” cele două proiecte   

Domnul Vrajotis Lazăr Claudiu? - Vot „pentru” ambele proiecte 
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Doamna președinte, ambele proiecte de hotărâre au fost votate cu 26 de voturi „pentru”. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc foarte mult pentru votul dumneavoastră, distinși consilieri județeni! 

În finalul ședinței noastre de astăzi aș dori să reiterez invitația pentru vineri, sâmbătă și duminică 

să participați la Festivalul Național de Muzică „Seri eminesciene” care propune în acest an nume mari 

ale muzicii românești dar și multe surprize. Vă așteptăm, așadar, cu foarte mult drag, în toate cele trei 

seri, dar și pe parcursul zilelor, pentru că sunt foarte multe activități dedicate adolescenților, tinerilor și 

chiar persoanelor mai trecute de prima vârstă.  

Așadar, sperăm să îmbrățișați surprizele pe care le-am pregătit. Domnul administrator public al 

județului Botoșaniâ, domnul Cristi Nistor, a muncit foarte mult la acest proiect alături de doamna Ala 

Sainenco de la Memorialul Ipotești. Numele mari probabil le-ați văzut, bănuiesc că ați primit și invitația 

pe mail-urile dumneavoastră personale, haideți să ne bucurăm de trei zile de poveste la Memorialul 

Ipotești.  

Vă mulțumesc! Zi frumoasă tuturor! 

 

  

 

PREȘEDINTE, 

Doina Elena FEDEROVICI 

 

 

 

 

SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

Marcel Stelică BEJENARIU 

 

 

     

 

      Întocmit, 

                                          Inspector, 

            Marilena Miron 

 


